



## 2021 年攻頂大學聯盟新進教師研習營

### 2021 NSYSU-KMU Aim-for-the-Top Alliance New Faculty Orientation

主辦單位：國立中山大學教務處教學發展與資源中心

高雄醫學大學教務處教學發展與資源中心

Organizer :

Teaching and Learning Development and Resources Center of National Sun Yat-sen University

Teaching and Learning Development and Resources Center of Kaohsiung Medical University

## 壹、計畫主旨 Purpose

有鑒於目前國內大學教師普遍未受過系統性之教師專業培訓課程，為協助新進教師能有效進行教學工作，強化教學與研究能力，特規劃本場次新進教師研習營。議程內容涵括學術倫理、教學與研究經驗分享及行政資源座談，協助新進教師增進專業成長，並了解學術倫理，以具備從事研究工作所需之正確倫理認知與態度，及對教學、研究、服務及個人權益之瞭解。

本校與高雄醫學大學締結「攻頂大學聯盟」，為達成跨校資源共享，強化區域教師之情誼，特與高雄醫學大學共同承辦本次活動，並開放兩校之新進教師參加。另考量兩校近年來外籍教師逐年增多，同時配合國家 2030 年打造雙語國家之目標，今年首度開放兩校外籍教師參與，議程內容也改採英文方式進行，期待兩校教師能透過本次活動，盡快融入校園，達成跨校教學資源互惠共享、典範移轉共創雙贏之目標。

Concerning the relatively few training courses for university faculties, National Sun Yat-sen University (NSYSU) organizes the 2021 NSYSU-KMU Aim-for-the-Top Alliance New Faculty Orientation to enhance teaching and research capabilities. The topics of this event include academic ethics, experience sharing on teaching and research, and administrative resources. We expect to help teachers establish the understanding of correct academic ethics and attitudes toward research and personal rights in teaching, research, and service.

With the purpose to promote resource sharing across universities and to enhance the interaction among teachers in southern areas, National Sun Yat-sen University has cooperated with the Kaohsiung Medical University to establish an NSYSU-KMU Aim-for-the-Top Alliance. The new faculty orientation is open to all newly hired faculty members of the two universities. Due to the increasing numbers of foreign teachers and in accordance with the government's Bilingual Nation policy by 2030, this event will be conducted in English. All foreign teachers are sincerely invited to participate in this event. We hope, through this activity, to facilitate teachers' involvement in campus life, and achieve the goals of resource sharing on teaching and learning, as well as best practices.

**貳、 舉辦日期 Date**

110 年 8 月 31 日(星期二)。 Tuesday, August 31, 2021.

**參、 活動地點 Venue**

國立中山大學西灣學院圖資大樓 10 樓教室 C、1007 創新工坊

Room C and SW1007, 10F of Info-Library Building (Si-Wan College)

**肆、 參加對象及人數 Participants**

2 校近 1 年之新進教師及工作人員約 80 人參與。

NSYSU&KMU faculty members hired in 2020 to 2021.

## 伍、 會議內容及議程 Agenda

時間 Time	活動內容 Event	主持人/講者 Host/Speaker	地點 Venue
08:20~08:30	報到 Registration	2 校工作人員 Staff members of NSYSU & KMU	圖資大樓 10 樓 西灣學院 10F of Info-Library Building (Si-Wan College)
08:30~09:10	開場&教師自我介紹 Welcome Remarks Faculty Self- Introduction	兩校長官 Speakers invited from NSYSU & KMU	圖資大樓 10 樓 教室 C Room C, 10F of Info- Library Building (Si- Wan College)
09:10~09:20	大合照 Group photo		
09:20~10:50	學術倫理與職涯發展 Academic Ethics and Career Development	主持人：中山大學/林伯樵教務長 主講人：中山大學人管所/陳世哲教授 Host: Po-Chiao Lin , Vice President, Office of Academic Affairs, NSYSU Speaker: Shyh-Jer Chen, Professor, Dept. of Human Resource Management, NSYSU	圖資大樓 10 樓 教室 C Room C, 10F of Info- Library Building (Si- Wan College)
10:50~11:00	中場休息 Break		
11:00~12:10	教學經驗分享 Teaching Experiences Sharing	主持人：高雄醫學大學/賴秋蓮教務長 主講人：中山大學機電系/程啟正教授 高雄醫學大學醫學系醫學人 文與教育學科/林育志助理教 授 Host: Chiou-Lian Lai, Vice President, Office of Academic Affairs, KMU Speaker: Chi-Cheng Cheng, Professor, Dept. of Mechanical and Electro- Mechanical Engineering, NSYSU Yu-Chih Lin, Assistant Professor, Dept. of Medical Humanities and Education, KMU	圖資大樓 10 樓 教室 C Room C, 10F of Info- Library Building (Si- Wan College)
12:10~13:10	午餐 Lunch Break		
13:10~14:20	研究經驗分享 Research Experiences Sharing	主持人：中山大學教發中心/謝東佑副 教務長 主講人：中山大學環工所/陳威翔副教 授 高雄醫學大學香粧品學系/石 啟仁教授	圖資大樓 10 樓 教室 C Room C, 10F of Info- Library Building (Si- Wan College)

		<p>Host: Tong- Yu Hsieh, Associate Vice President, Office of Academic Affairs, NSYSU</p> <p>Speaker: Wei-Hsiang Chen, Associate Professor, Institute of Environmental Engineering, NSYSU Chi-Jen Shih, Professor, Dept. of Fragrance and Cosmetic Science, KMU</p>	
14:20~14:30	<b>中場休息 Break</b>		
14:30~15:30	<p><b>大學全英語授課經驗分享</b> <b>EMI on Higher Education</b></p>	<p>主持人：高雄醫學大學教發中心/林育志主任 主講人：成功大學外文系/鄒文莉教授</p> <p>Host: Yu-Chih Lin, Director, Teaching and Learning Development and Resource Center, KMU</p> <p>Speaker: Wenli Tsou, Professor, Dept. of Foreign Languages &amp; Literature, NCKU</p>	<p>圖資大樓 10 樓 教室 C Room C, 10F of Info-Library Building (Si-Wan College)</p>
15:30-15:50	<b>茶敘時間 Tea Break</b>		
15:50~17:30	<p><b>中山行政資源座談</b> <b>Forum on NSYSU Administrative Resources</b></p>	<p>中山部分：NSYSU 教務處/學務處/研發處/人事室/產學處 書面：國際處/總務處 (Oral Presentation) Office of Academic Affairs/ Office of Student Affairs/ Office of Research and Development/ Office of Personnel Services/ Office of Global Industry-Academe Collaboration and Advancement (Written Document) Office of International Affairs/ Office of General Affairs</p>	<p>圖資大樓 10 樓 教室 C Room C, 10F of Info-Library Building (Si-Wan College)</p>
	<p><b>高醫行政資源座談</b> <b>Forum on KMU Administrative Resources</b></p>	<p>高醫部分：KMU 教務處/學務處/研發處/人力資源室/產學處 Office of Academic Affairs/ Office of Student Affairs/ Office of Research and Development/ Office of Human Resources Office/ Office of Industry-Academic Collaboration</p>	<p>圖資大樓 10 樓 創新工坊 Room 1007, 10F of Info-Library Building (Si-Wan College)</p>
17 : 30	<b>賦歸 Closing Remarks</b>		